
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 656 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 8. august 2024. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Larsen (KF). 

 

Spørgsmål nr. 656:  

”Vil ministeren oplyse, om der den seneste årrække er sket en stigning i forbruget af 

energidrikke blandt de yngre målgrupper, herunder børn og unge under 16 år?” 

 

Svar: 

Der findes desværre ikke nyere opgørelser for børn og unges forbrug af energidrikke. 

Den seneste undersøgelse af området er DTU Fødevareinstituttets undersøgelse fra 

2014: ’Energidrikke i Danmark. Undersøgelse af indtaget blandt 10-35-årige.’  

 

Det er på den baggrund ikke muligt at sige, om der er sket en udvikling i forbruget de 

seneste år.  

 

Jeg er optaget af, at vi får udfordringen med børn og unges indtag af energidrikke 

nærmere belyst. Jeg vil derfor igangsætte et arbejde, så vi får et bedre 

vidensgrundlag på området.  

 

Med venlig hilsen 
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